
Відокремлений підрозділ  

Національного університету біоресурсів і природокористування 

України  

«Бережанський агротехнічний інститут» 

Факультет «Економіки і природокористування» 

 

Протокол №10 

засідання Ради роботодавців 

 

12 жовтня 2023 р.                                                                      м. Бережани 

 

Голова: Петровський Володимир Михайлович, голова Саранчуківської 
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Присутні: 

Петровський Володимир Михайлович, Цепліцький Володимир 

Ярославович, Лук’янова Марія Михайлівна, Лещук Степан Михайлович, Тиха 

Світлана Іванівна, Гуменюк Володимир Ігорович, Макар Василь Гілярович, 

Люшняк Микола Володимирович, Попіль Казимир Ярославович, Луців Ігор 

Мирославович, Мельничук Олена Віталіївна, Шевців Марія Василівна, 

Мигович Ірина Станіславівна, Яріш Роман Олексійович, Дрозд Наталія 

Юріївна, Кладочний Віталій Іванович, Романчук Ігор Богданович, Стемковська 

Ірина Вікторівна, заступниця декана факультету. 

 

Запрошені: 

Ярема Любов Василівна, декан факультету економіки і 

природокористування; Беркутов Сергій Олександрович, начальник 

Бережанської державної податкової інспекції Головного управління ДПС у 

Тернопільській області; Гурська Ірина Степанівна, гарант освітньо-професійної 

програми «Економіка підприємства» ОС «Бакалавр»; Судомир Світлана 

Михайлівна, гарант освітньо-професійної програми «Менеджмент» ОС 

«Бакалавр»; Боднар Ореста Володимирівна, гарант освітньо-професійної 

програми «Облік і аудит» ОС «Бакалавр»; Павлів Олег Володимирович, гарант 

освітньо-професійної програми «Екологія» ОС «Бакалавр»; Луговий Богдан 

Васильович, гарант освітньо-професійної програми «Туризм» ОС «Бакалавр»; 

Христенко Галина Михайлівна, гарант освітньо-професійної програми 

«Економіка підприємства» ОС «Магістр». 

 



ПОРЯДОК ДЕННИЙ 

1. Про підсумки роботи Ради роботодавців факультету економіки і 

природокористування у 2022-2023 н.р. і затвердження плану роботи на 2023-

2024 навчальний рік. 

2. Формування сучасного освітнього середовища на засадах 

практикоорієнтованого та компетентнісного підходів для підготовки здобувачів 

вищої освіти. 

3. Про оновлення переліку вибіркових компонент освітніх програм 

першого (бакалаврського) та другого (магістерського) рівнів вищої освіти. 

4. Різне. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

за порядок денний. 

Результати голосування: «за» – одноголосно; «проти» – 0; «утримались» – 

0. 

 

1. СЛУХАЛИ: Петровського В.М., який підвів підсумки роботи Ради 

роботодавців факультету економіки і природокористування у 2022-2023 н.р. і 

окреслив кроки з боку Ради роботодавців в рамках співпраці з факультетом. 

Впродовж 2022-2023 н.р. велась систематична робота роботодавців та 

факультету економіки і природокористування у питаннях підвищення 

компетентності, науково-методичного і матеріально-технічного забезпечення, 

реалізації ресурсної підтримки виробничих практик здобувачів вищої освіти, 

проведені постійного моніторингу якості підготовки випускників, а також 

участь членів ради роботодавців у трьох акредитаційних експертизах: 073 

«Менеджмент» ОС «Бакалавр» (лютий 2023 р.), 242 «Туризм» ОС «Бакалавр» 

(березень 2023 р.) та 051 ОС «Магістр» (вересень 2023 р.). 

Доповідач зазначив необхідність розширення складу Ради роботодавців 

факультету економіки і природокористування з метою удосконалення 

організації освітнього процесу на факультеті, напрацювання комплексу 

актуальних питань, що виникають на ринку праці і потребують вирішення 

через підготовку фахівців, які володіють компетентностями, необхідними для 

успішного працевлаштування і затребуваними на ринку праці, а також 

практичної підготовки здобувачів вищої освіти. Запропонував: 

✓ ввести до складу Ради роботодавців факультету Беркутова Сергія 

Олександровича – начальника Бережанської державної податкової інспекції 

Головного управління ДПС у Тернопільській області; 

✓ вивести зі складу Бурштинську Надію Іванівну. 

 



Петровський В.М. запропонував план роботи Ради роботодавців на 2023-

2024 навчальний рік. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Ярема Л.В., яка зазначила, що всі експертні групи у своїх звітах про 

результати акредитаційної експертизи ОП відмітили потужну та результативну 

діяльність членів Ради роботодавців і їх активну участь в освітньому процесі, 

включаючи розробку і реалізацію освітньо-професійних програм на факультеті. 

Цепліцький В.Я., який доповнив доповідача і запропонував затвердити 

звіт про роботу Ради роботодавців факультету економіки і 

природокористування за 2022-2023 н.р., план роботи на 2023-2024 навчальний 

рік та оновити склад Ради роботодавців факультету і поставив питання на 

голосування. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

Результати голосування: «за» – одноголосно; «проти» – 0; «утримались» – 

0. 

№ Заходи Дата 

проведення 

Доповідачі 

Перше засідання 

1. Про підсумки роботи Ради роботодавців факультету 

економіки і природокористування у 2022-2023 н.р. і 

затвердження плану роботи на 2023-2024 навчальний рік. 

Жовтень - 

листопад 

2023 року 

Петровський 

В.М.,  

Ярема Л.В. 

2. Формування сучасного освітнього середовища на засадах 

практикоорієнтованого та компетентнісного підходів для 

підготовки здобувачів вищої освіти. 

3. Про оновлення переліку вибіркових компонент освітніх 

програм першого (бакалаврського) та другого 

(магістерського) рівнів вищої освіти. 

4. Різне. 

Друге засідання 

1. Обговорення проєктів освітньо-професійних програм, 

навчальних планів та каталогів вибіркових дисциплін ОС 

«Бакалавр» зі спеціальностей: 051 «Економіка», 071 «Облік 

і оподаткування», 101 «Екологія», 073 «Менеджмент», 242 

«Туризм і рекреація» для вступників 2024 року. 

Лютий - 

березень 

2024 року 

Гаранти 

освітніх 

програм, 

Петровський 

В.М. 

2. Обговорення проєкту освітньо-професійної програми, 

навчального плану та каталогу вибіркових дисциплін ОС 

«Магістр» зі спеціальності 051 «Економіка» для вступників 

2024 року. 

3. Про оновлення тематики кваліфікаційних бакалаврських та 

магістерських робіт. 

4. Працевлаштування випускників. 

5. Різне. 



УХВАЛИЛИ:  

- Затвердити звіт про роботу Ради роботодавців факультету економіки і 

природокористування за 2022-2023 н.р.  

- Співпрацю факультету економіки і природокористування і підприємств, 

представники яких є членами Ради роботодавців визнати результативною.  

- Факультету економіки і природокористування та представникам 

роботодавців посилити всебічну співпрацю в напрямках розробки спільних 

наукових проектів, обговорення освітніх програм, залучення представників 

роботодавців до викладання дисциплін, проведення майстер-класів, оновлення 

матеріально-технічної бази лабораторій факультету, забезпечення 

працевлаштування випускників, проведення профорієнтаційної роботи.  

- Затвердити план роботи Ради роботодавців факультету на 2023-2024 

навчальний рік. 

- Оновити склад Ради роботодавців факультету. 

 

2. СЛУХАЛИ: Ярему Л.В., яка свою доповідь сконцентрувала на 

сучасних трендах професіоналізації випускників, зауваживши, що, по-перше, 

здобувачі вищої освіти за спеціальностями «Менеджмент», «Економіка», 

«Облік і оподаткування» повинні демонструвати цінності державної служби, 

оскільки війна показала, що ті службовці, які продемонстрували патріотизм, 

альтруїзм, пріоритет колективного над особистим, змогли зорганізувати людей 

і акумулювати ресурси й вберегти територіальні громади і людей від 

рашистської навали. 

По-друге, випускники за спеціальностями «Менеджмент», «Економіка», 

«Облік і оподаткування» повинні демонструвати навички з: комплексного 

багаторівневого вирішення проблем; сформованого критичного мислення; 

креативності, уміння керувати та взаємодіяти з людьми; проявляти інтелект; 

формувати власну думку та відстоювати її; вміння вести переговори і приймати 

управлінські рішення; проявляти когнітивну гнучкість. Цього можна досягнути 

завдяки впровадженню нових підходів до організації освітнього процесу, які 

показали свою результативність у провідних університетах світу. 

Любов ЯРЕМА закцентувала увагу учасників на готовності до змін, які 

відбуваються та будуть відбуватися у вищій освіті, а також зауважила на 

необхідності формування навичок у студентів, які пов’язані з розвитком 

лідерських якостей, а навчання повинно бути практикоорієнтованим. Також 

доповідачка обґрунтувала необхідність посилення знань у безпековій сфері, 

зокрема забезпеченні регіональної, продовольчої, екологічної безпеки тощо. 

 

 



ВИСТУПИЛИ: 

Цепліцький В.Я., який відмітив, що Україна поступово переходить у 

формат держави у смартфоні, впровадила електронний документообіг, тобто, 

для успішного працевлаштування необхідно виходити з інституту з навичками 

роботи в діючих електронних реєстрах, тому, є прохання, залучити до 

викладання дисциплін з комп’ютерних технологій практиків, а триваюча в 

Україні війна вимагає розвитку у майбутніх випускників навичок з 

психологічної підтримки населення, тому є пропозиція посилити дисципліни з 

психології. 

Мигович І.С. окреслила важливість таких комунікативних заходів за 

участю стейкхолдерів для підвищення якості надання освітніх послуг та 

сконцентрувала свій виступ на обґрунтуванні необхідності посилення мовних 

компетентностей студентів, зокрема знанні іноземної мови й наголосила на 

осучасненні змістовного наповнення дисциплін, які розвивають стресостійкість, 

адаптивність, вчать використовувати методи психосоціальної підтримки. 

Роботодавці та науковці напрацювали рекомендації, які необхідно внести в 

освітні програми та домовилися й надалі у єдності та згуртованості 

забезпечувати безперервність співпраці науки для практики, практики для 

науки. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

Результати голосування: «за» – одноголосно; «проти» – 0; «утримались» – 

0. 

 

УХВАЛИЛИ:  

Інформацію виступаючих взяти до відома. 

 

3. СЛУХАЛИ: Петровського В.М., який обґрунтував необхідність 

оновлення переліку вибіркових компонент освітніх програм першого 

(бакалаврського) та другого (магістерського) рівнів вищої освіти. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Кладочний В.І., який відмітив, що в умовах воєнного стану особливого 

значення набуває інноваційна та наукова складова виробничо-господарської 

діяльності економічних суб’єктів, а також запропонував до вибіркових 

компонент ОПП ввести дисципліну «Логістика».  

Гуменюк В.І., який відмітив, що в освітньому процесі важливо 

використовувати нові освітні технології щодо методики й організації 

виробництва та управління підприємством, наголосив на важливості поряд із 



набуттям фундаментальних знань, ще й формування у випускників бакалаврату 

і магістратури таких soft skills, як вміння презентувати себе та свої знання. 

Луців І.М., який запропонував ввести до вибіркової складової освітньо-

професійних програм дисциплін, пов’язаних із вивченням: міжнародного права, 

міжнародної торгівлі, зовнішньоекономічної діяльності, міжнародних 

економічних відносин, кон’юнктури світових ринків, які сприятимуть 

підвищенню конкурентоспроможності випускників. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: 

Результати голосування: «за» – одноголосно; «проти» – 0; «утримались» – 

0. 

 

УХВАЛИЛИ:  

Врахувати запропоновані пропозиції роботодавців при оновленні переліку 

вибіркових компонент освітніх програм першого (бакалаврського) та другого 

(магістерського) рівнів вищої освіти. 

 

 

 

Голова Ради роботодавців факультету __________ Володимир Петровський 
 

 

Секретар Ради роботодавців факультету  _________   Ірина Стемковська 


